
Protokół Nr LV/2014

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim 

w dniu 31 lipca 2014 r.

LV  Sesja  czwartej  kadencji  Rady  Powiatu  w  Nowym  Mieście  Lubawskim odbyła  się  

31 lipca 2014 r.  w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi

załącznik nr 1 do protokołu. 

Ad. 1 

Otwarcie LV Sesji Rady Powiatu

Obrady  rozpoczęły  się  o  godz.  1400,  a  zakończyły  ok.  godz.  1700.  Obrady  otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska.

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli:

-     radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska, 

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz – Górzkowska,

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank,

- Andrzej Milkiewicz -  Dyrektor Oddziału Terenowego Agencji Rynku Rolnego w Olsztynie,

- Krzysztof Tyszkiewicz - Biuro Wsparcia Inwestycyjnego Warmińsko – Mazurskiego Oddziału

ARiMR w Olsztynie,

- Justyna Sobiesiak - Kierownik Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa

- Zbigniew Ziejewski - Przewodniczący Rady Powiatowej Warmińsko – Mazurskiej Izby 

Rolniczej 

- Antoni Kurlikowski – Powiatowa Inspekcja Weterynaryjna,

- Elżbieta Maćków –  Państwowa Inspekcja Ochrony Roślin i Nasiennictwa Oddział w Nowym

Mieście Lubawskim,

- Grzegorz  Kowalski  -  Kierownik  Powiatowego  Zespołu  Doradztwa  Rolniczego  w  Nowym

Mieście Lubawskim,

- Damazy Kowalski - Przewodniczący Gminnej Komisji Rolnictwa w Kurzętniku,

(lista gości – załącznik nr 3) 

- kierownicy  jednostek  organizacyjnych  powiatu  i  naczelnicy  Starostwa  Powiatowego  (lista  -

załącznik nr 4)

- przedstawiciele mediów: Aleksandra Malinowska - Kurier Iławski.

1



Ad. 2 

Stwierdzenie quorum

Na podstawie  listy  obecności  Przewodnicząca  stwierdziła,  że  aktualnie  w  sesji  uczestniczy  15

radnych,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  Rada  może  obradować  i  podejmować  prawomocne

uchwały. Nieobecny był radny Adam Głowacki. Spóźnił się radny Andrzej Andrzejewski.

Ad. 3

Powołanie Sekretarza obrad

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Wacław Jabłoński. Przewodnicząca

zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny Jabłoński wyraził

zgodę.

Przewodnicząca  zapytała  kto  z  radnych  jest  za  przyjęciem  kandydatury  radnego  na  sekretarza

obrad. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Wszyscy głosowali „za”.

Na salę obrad weszli: radny Andrzej Andrzejewski i Radca Prawny Maciej Sikorski.

Ad. 4

Przyjęcie porządku obrad

Przewodnicząca  poinformowała,  że  radni  otrzymali  porządek  obrad  w  materiałach  sesyjnych

(załącznik nr 5).  Wpłynął  także wniosek Zarządu o rozszerzenie porządku obrad o dodatkowy

punkt – Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały nr XXXVIII/304/2013 Rady Powiatu w

Nowym  mieście  Lubawskim  z  dnia  25  kwietnia  2013  r.  w  sprawie  przyjęcia  planu  sieci

publicznych  szkół  ponadgimnazjalnych  na  terenie  Powiatu  Nowomiejskiego.  Przewodnicząca

odczytała wniosek Zarządu (załącznik nr 6). Zaproponowała również, aby pkt 6 – Sprawozdanie z

prac Zarządu zrealizować po przerwie. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma uwagi do przedstawionych propozycji. Nikt nie miał uwag. 

Przewodnicząca  zapytała,  kto z  radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad.  Głosowało 16

radnych. Wszyscy głosowali „za”.

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie LV Sesji Rady Powiatu.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Powołanie Sekretarza obrad.
4. Przyjęcie porządku obrad.
5. Przyjęcie protokołu z LIV Sesji Rady Powiatu.
6. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
7. Omówienie bieżącej sytuacji w rolnictwie w Powiecie Nowomiejskim. Założenia do PROW na

lata 2014 – 2020.
8. Przerwa
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9. Sprawozdanie z prac Zarządu.
10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych.
11. Sprawozdanie z kontroli Komisji Rewizyjnej w I półroczu 2014 r.
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/364/2013 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2014 – 2034 oraz uchwał zmieniających: 
XLIX/383/2014 z dnia 23.01.2014 r., L/400/2014 z dnia 27.02.2014 r., LI/407/2014 z dnia 
27.03.2014 r., LII/411/2014 z dnia 23.04.2013 r., LIII/419/2014 z dnia 28.05.2014 r.. 
LIV/431/2014  z dnia 26.06.2014 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/365/2013 Rady Powiatu w Nowym 
Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 
nowomiejskiego na 2014 r. oraz uchwał zmieniających: XLIX/384/2014 z dnia 23.01.2014 r., 
L/401/2014 z dnia 27.02.2014 r., LI/408/2014 z dnia 27.03.2014 r., LII/412/2014 z dnia 
23.04.2014 r., LIII/420/2014 z dnia 28.05.2014 r., LIV/432/2014 z dnia 26.06.2014 r.

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Obóz Młodzieżowych Drużyn
Pożarniczych powiatu nowomiejskiego z udziałem młodzieży powiatu Oldenburg”.

15. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XXXIX/317/2013 z
dnia  29  maja  2013  roku  w  sprawie  uchwalenia  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli
zatrudnionych  w  szkołach  i  placówkach  oświatowych  oraz  w  placówkach  opiekuńczo  –
wychowawczych prowadzonych przez Powiat Nowomiejski.

16. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XXXV/284/2013 z dnia
24 stycznia 2013 roku w sprawie uchwalenia regulaminu określającego tryb i kryteria przyzna-
wania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród.

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w
Nowym Mieście Lubawskim.

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Grodziczno z przeznacze-
niem na realizację w roku 2014 zadania „ Przebudowa drogi gminnej 183011N Mroczenko –
Mroczno etap I.”

19. Rozpatrzenie wezwania do usunięcia naruszenia prawa (dot. uchwały nr LIV/434/2014 z dnia 
26.06.2014 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Nowomiejskiego.

19 a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVIII/304/2013 Rady Powiatu w Nowym
mieście Lubawskim z dnia 25 kwietnia 2013 r. w sprawie przyjęcia planu sieci publicznych szkół 
ponadgimnazjalnych na terenie Powiatu Nowomiejskiego.
20. Sprawy różne.
21. Zakończenie obrad LV Sesji Rady Powiatu.

Ad. 5
Przyjęcie protokołu z LIV Sesji Rady Powiatu 

Sekretarz  obrad  LIV Sesji  Rady Powiatu  p.  Mirosław Galiński  poinformował,  że  zapoznał  się  z

protokołem.  Jego  treść  jest  zgodna  z  przebiegiem  sesji.  Radny  nie  wniósł  uwag  do  protokołu  i

wnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania.

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr LIV/2014. Głosowało 16

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu.
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Ad. 6

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych

Przewodnicząca  zapytała  czy  ktoś  z  radnych  pragnie  zgłosić  jakieś  wnioski,  interpelacje  lub

zapytania.

Nikt się nie zgłosił.

Ad. 7

Omówienie  bieżącej  sytuacji  w rolnictwie  w Powiecie  Nowomiejskim. Założenia  do

PROW na lata 2014 – 2020

Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu p. Justynę Sobiesiak.

P.  Sobiesiak  zaproponowała,  że  temat  związany  z  Programem  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich

omówią wspólnie z p. Krzysztofem Tyszkiewiczem. P. Tyszkiewicz omówi założenia do Programu

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020. Projekt PROW na lata 2014 – 2020 został w

kwietniu przekazany do Komisji Europejskiej i w ciągu 6 miesięcy powinien zostać zatwierdzony.

Dopiero po jego zatwierdzeniu,  będą tworzone polskie akty prawne do poszczególnych działań.

Będą znane szczegóły programu.  P.  Sobiesiak przedstawi ogólne informacje  na temat  płatności

bezpośrednich, o jakie będą mogli ubiegać się rolnicy w przyszłym roku.

P. Tyszkiewicz poinformował, że nie wiadomo jeszcze jaka będzie ostateczna wersja PROW. Na

razie znany jest tylko projekt. Ogólnie należy powiedzieć, że PROW 2014 – 2020 nie będzie różnił

się  zasadniczo  od PROW 2007-2013.  Utrzymane  będą  te  działania,  które  były  realizowane  w

poprzednim budżecie, poza działaniem które było skierowane do osób zamieszkałych na terenach

wiejskich,  a  nie  ubezpieczonych  w  KRUS-ie.  Chodzi  o  działanie  –  Tworzenie  i  rozwój

mikroprzedsiębiorstw. Tego działania nie będzie. ARiMR będzie adresować swoje działania tylko

do  sektora  rolnego  czyli  osób  związanych  z  produkcją  rolną.  Działaniem,  które  cieszyło  się

największym zainteresowaniem wśród rolników były - Inwestycje w gospodarstwach rolnych. To

działanie będzie utrzymane, przy czym do tej pory maksymalny poziom wsparcia wynosił 300 tys.

zł. poniesionych kosztów kwalifikowalnych netto. W nowym PROW-ie ma być zróżnicowanie w

zależności  od  rodzaju  beneficjentów,  rodzaju  działalności  produkcji  rolnej  i  np.  dla  osób

zajmujących się produkcją prosiąt maksymalny poziom dofinansowania wyniesie 900 tys. zł. W

przypadku produkcji mlecznej maksymalny poziom dofinansowania wyniesie 500 tys. zł. netto,

produkcji zbóż – 200 tys. zł. 

Z sali obrad wyszedł radny Czajka.

P.  Tyszkiewicz  poinformował,  że  kolejna  zmiana  jest  taka,  że  poprzednio  środki  były

przekazywane po zrealizowaniu jakiegoś etapu inwestycji, a teraz będzie tak, że po zrealizowaniu

operacji  beneficjent  otrzyma  80% kwoty,  a  pozostałe  20% w późniejszym  okresie.  Kolejnym
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działaniem było - Różnicowanie w kierunku działalności nierolniczej. Skorzystać z niego mogli

nie  tylko  rolnicy,  ale  także domownicy w gospodarstwie rolnym.  To działanie  jest  utrzymane.

Można  będzie  składać  wnioski  na  utworzenie  działalności  pozarolniczej,  która  przynosiłaby

dodatkowe  dochody.  Poziom wsparcia  nie  zmienia  się   -  dla  jednej  osoby  to  100  tys.  zł.  w

stosunku  do  poniesionych  kosztów  kwalifikowalnych,  Agencja  dofinansuje  50%  kosztów

inwestycji. Inwestycja musi być zrealizowana ze środków własnych wnioskodawcy, a dopiero po

realizacji  następuje refundacja.  Kolejne działanie  było adresowane do młodych  osób, które nie

ukończyły 40 roku życia, a które chciałyby rozpocząć produkcję rolną (Ułatwianie startu młodym

rolnikom). Do tej pory osoby te mogły liczyć na dofinansowanie do kwoty 75 tys. zł., a w nowym

rozdaniu – do 100 tys.  zł.  W nowym PROW będzie też program adresowany do osób, które z

jakiegoś  powodu  chcą  zaprzestać  produkcji  rolnej.  Objęte  będą  działaniem  pn.  Wsparcie  dla

małych  gospodarstw rolnych  i  będzie  im przysługiwało  120% należnej  kwoty  za  dany rok  w

stosunku do dochodów obszarowych. Wsparcie to będzie wypłacane do końca trwania programu.

Takie  gospodarstwa  będą  mogły  być  przejmowane  przez  osoby,  które  z  kolei  będą  chciały

skorzystać z programu dla młodych rolników. Utrzymano także program na usuwanie skutków

klęsk żywiołowych. Katalog klęsk zwiększa się, są gradobicia, nawałnice itp. Rolnicy mogą liczyć

na wsparcie  na  odtworzenie  produkcji  rolnej.  Pomoc  może  wynieść  do  300 tys.  zł.  Działanie

adresowane do małych, niskotowarowych gospodarstw też będzie kontynuowane – gospodarstwo

które osiąga do 6 tys.  euro rocznego dochodu może otrzymać  wsparcie  do 60 tys.  zł.  Był  też

program  pn.  Zwiększanie  wartości  dodanej…  adresowane  do  podmiotów  zajmujących  się

przetwórstwem  płodów  rolnych.  Nowością  jest,  że  wsparcie  mogą  uzyskać  także  rolnicy

indywidualni. Właściciele istniejących małych i średnich przedsiębiorstw mogą liczyć na wsparcie

do 3 mln zł., a gospodarstwa które dopiero się tworzą mogą liczyć na wsparcie nawet do 15 mln zł.

Kolejny program jest skierowany do grup producentów rolnych. Chodzi tu o grupy rolników, które

zarejestrowały się po 1.01.2014r.  czyli  o wsparcie  dla tych,  którzy dopiero wchodzą na rynek.

Dopłaty  są  ustalane  procentowo  w  zależności  od  dochodów  kolejno  w  każdym  roku.  P.

Tyszkiewicz podsumował, że tak ogólnie ma wyglądać PROW 2014 – 2020. Szczegółowe zasady

będą znane po zatwierdzeniu programu przez Komisję Europejską i po wydaniu przez Ministra

Rolnictwa i Rozwoju Wsi stosownych rozporządzeń. Informacje będą dostępne na stronach WWW

Ministerstwa, Agencji i innych stronach branżowych.

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do p. Tyszkiewicza.

Radny Marek Ząbkiewicz zapytał jakimi funduszami dysponuje Biuro Wsparcia Inwestycyjnego,

dla jak dużej grupy rolników starczy pieniędzy. Z przedstawionej informacji wynika, że środków

powinno być dużo, ale czy będą jakieś dodatkowe kryteria przyznawania środków.

5



P.  Tyszkiewicz  powiedział,  że  ARiMR  jest  instytucją  bardzo  przyjaźnie  nastawioną  do

wnioskodawców.  Składając  wniosek  nikt  nie  musi  składać  kompletu  dokumentów.  Wystarczy

złożyć wniosek, a później go uzupełnić o załączniki. Wnioskodawca ma na to 21 dni, jeżeli nie

zdąży w tym terminie otrzymuje kolejne pismo o uzupełnienie  dokumentacji  i  kolejne 21 dni.

Jeżeli  nadal brakuje mu czasu może wystąpić o kolejne 30 dni.  Jeżeli  chodzi o kwoty,  można

ogólnie  powiedzieć,  że  na  nowy  PROW  będzie  13,5  mld  euro.  Nie  wiadomo  ile  będzie  na

poszczególne  działania.  W  starym  PROW-ie  np.  na  program  dla  młodych  rolników  była

przewidziana pula pieniędzy, która wystarczyła na 8 tys. zł. wniosków. Minister zwiększył ją o

120 mln zł. i kolejne 1 000 osób uzyska wsparcie. Trudno określić ile będzie wnioskodawców w

poszczególnych działaniach. Każde województwo otrzymuje konkretną kwotę do wydatkowania.

Jest  też pula środków z tzw. oferty krajowej. Z pewnością jakieś kryteria muszą być ustalone,

jeżeli wniosków wpływa więcej niż pula pieniędzy do wydatkowania. W przypadku programu dla

młodych rolników są to np.: 

1. powierzchnia tworzonego gospodarstwa – im większe gospodarstwo jest tworzone, tym więcej

punktów uzyskuje wniosek, 

2. wysokość bezrobocia w danym powiecie, 

3. posiadanie przez wnioskodawcę kwalifikacji rolniczych – wykształcenie lub staż potwierdzony

składką w KRUS-ie.

P. Tyszkiewicz dodał, że 13 sierpnia będzie ogłoszona lista rankingowa w tym programie - dla

wniosków złożonych w 2014 roku

Przewodnicząca powiedziała,  że jedną z form pomocy ma być wsparcie  dla grup producentów

rolnych. Przewodnicząca poprosiła o więcej szczegółów na ten temat.

P. Tyszkiewicz wyjaśnił, że chodzi o pomoc dla rolników, którzy do tej pory tylko produkowali

jakiś towar np.  zboża,  a teraz będą chcieli  przygotować produkt na rynek tzn.  zmagazynować,

zapakować itp. 

Przewodnicząca  zapytała  czy  gospodarstwa  zajmujące  się  przetwórstwem  też  mogą  liczyć  na

pomoc.

P.  Tyszkiewicz  odpowiedział,  że  nie.  W  tym  przypadku  rolnik  może  skorzystać  ze  wsparcia

indywidualnego, a duże podmioty mogą liczyć na wsparcie nawet do 15 mln zł. Chodzi o to, że do

tej  pory  rolnik  był  utożsamiany  tylko  z  tym,  który  produkuje.  Na  dalszym  etapie  byli  już

pośrednicy,  który zajmowali  się przetwarzaniem produktu.  I  w rzeczywistości  producent,  który

wykonał  największą,  najcięższą  pracę,  miał  najmniejszy zysk.  Większy zysk  mieli  pośrednicy.

Teraz  rolnik,  który wyprodukuje,  może przetworzyć  swoje płody rolne i  przygotować produkt
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finalny do sprzedaży. Rolnicy mogą zakładać przy gospodarstwach np. wytwórnie serów, drobne

zakłady przetwórcze.  

Przewodnicząca zapytała czy wnioski należy składać w Oddziale w Olsztynie czy można składać

w Biurze Powiatowym.

P. Tyszkiewicz odpowiedział, że do tej pory wszystkie wnioski inwestycyjne należało składać w

oddziale,  natomiast  wszystkie  wnioski  o  dopłaty  –  w biurach powiatowych.  Nie  wiadomo jak

będzie  w  nowym  programie.  Mówi  się  o  tym,  że  w  ARiMR będzie  jakaś  reorganizacja  i  że

program dla młodych rolników przejdzie do biur powiatowych. Z drugiej strony Biura Powiatowe

nie  są  przygotowane  merytorycznie  i  organizacyjnie  do  ich  obsługi,  więc  być  może  wszystko

zostanie „po staremu”. 

Radna  Danuta  Mazurkiewicz  zapytała  o  pomoc  dla  młodych  rolników –  radna  spotkała  się  z

informacją, że powierzchnia gospodarstwa musi wynosić 10 hektarów. 

P.  Tyszkiewicz  odpowiedział,  że  do  tej  pory  wystarczyło  mieć  1  hektar  użytków  rolnych.  W

Ministerstwie uznano, że jest to zbyt niskie kryterium. Z pomocy korzystało wiele osób z miasta,

nie było obowiązku ubezpieczania się w KRUS jako rolnik. Postanowiono uszczelnić system tak,

aby pomoc trafiła faktycznie do młodych rolników. Im większa powierzchnia gospodarstwa będzie

tworzona, tym więcej punktów w programie.  Ustalone są też zasady na co można wydatkować

pieniądze.  Nie  można  całej  kwoty  wydatkować  na  zakup  ziemi  czy  zakup  prostych  narzędzi

rolniczych, tylko na maszyny, urządzenia. Jest też obowiązek ubezpieczenia w KRUS w pełni jako

rolnik.  Osoby,  które  pracują  gdzieś  zawodowo  poza  gospodarstwem,  będą  wyeliminowane  z

możliwości uzyskania pomocy.     

Radna Mazurkiewicz zapytała czy te wszystkie kryteria można spełnić po złożeniu wniosku.

P. Tyszkiewicz odpowiedział, że tak, osoba nieubezpieczona jeszcze w KRUS składa wniosek, a

po  otrzymaniu  decyzji  ma  180  dni  na  to,  by  zakupić  ziemię  i  utworzyć  gospodarstwo,

zarejestrować się w KRUS itd. 

Radna  Mazurkiewicz  zapytała  czy  w  obecnym  naborze  też  jest  wymóg  związany  z

wykształceniem.

P.  Tyszkiewicz  odpowiedział,  że  ten  wymóg  zawsze  był,  ale  nie  jest  obligatoryjny  na  etapie

składania  wniosku.  Wpływa  to  na  ilość  punktów  we  wniosku,  ale  brak  wykształcenia  nie

uniemożliwia złożenia wniosku. Osoba może złożyć wniosek i po uzyskaniu decyzji o przyznaniu

pomocy, ma 3 lata od momentu utworzenia gospodarstwa na uzupełnienie wykształcenia. 

Radny Ząbkiewicz upewnił się, że za przekazanie gospodarstwa też można uzyskać pomoc.
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P.  Tyszkiewicz  odpowiedział,  że  tak  i  jest  dobre  połączenie,  bo  ojciec  który  zaprzestaje

działalności  rolnej może uzyskać wsparcie finansowe, a jego następca może uzyskać pomoc w

ramach młodego rolnika. 

Radna Mazurkiewicz zapytała jak wygląda nasz powiat jeżeli chodzi o wysokość bezrobocia. 

P. Tyszkiewicz odpowiedział, że plasuje się pośrodku województwa.

Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu p. Sobiesiak.

P. Sobiesiak poinformowała, że każdy powiat ma swoją specyfikę. Średnia wielkość gospodarstwa

nie jest duża, wynosi nieco powyżej 17 hektarów. Dlatego w przypadku rent strukturalnych, na

dziesiątki  złożonych  wniosków w 2010  roku,  renty  uzyskało  tylko  15  rolników.  P.  Sobiesiak

powiedziała, że ma obawy jeżeli chodzi o pomoc dla gospodarstw niskotowarowych. W starym

PROW-ie wystarczyło mieć hektar powierzchniowy. Obecnie trzeba mieć hektar przeliczeniowy,

ale osoba musi być ubezpieczona w KRUS-ie, a działalność rolnicza ma być jedynym źródłem

utrzymania. Trudno jest się utrzymać z gospodarstwa niskotowarowego, dlatego wielu rolników

pracuje w innych branżach. 

P.  Tyszkiewicz  dodał,  że  jeżeli  rolnik  skorzysta  z  dofinansowania,  to  wykluczy to  możliwość

skorzystania z funduszy na modernizację czy różnicowanie.

P.  Sobiesiak powiedziała,  że w nowym PROW-ie nie  będzie  też można pozyskać  środków na

różnicowanie  na  usługi  maszynami  rolniczymi.  W  tym  celu  stworzono  inny  program,  ale

skorzystać będą mogli tylko ci, którzy prowadzą już działalność usługową (co najmniej dwa lata

przez złożeniem wniosku).  P. Sobiesiak zaznaczyła, aby cały czas pamiętać o tym, że mówi się na

razie o projekcie PROW, nie są znane szczegółowe i ostateczne warunki dostępu do środków.

P.  Tyszkiewicz  dodał,  że  do  tej  pory  Agencja  nie  sprawdzała  czy  działalność  usługowa  jest

faktycznie  prowadzona,  a  w  nowym  PROW-ie  właściciel  będzie  musiał  udokumentować,  że

faktycznie taką działalność prowadzi co najmniej dwa lata.  

P. Sobiesiak powiedziała, że jeżeli chodzi o płatności bezpośrednie, które będą realizowane od 15

marca 2015 r. zmian jest wiele – zmienia się wniosek, zasady przyznawania płatności. Jesienią,

kiedy znane będą szczegóły, Biuro zorganizuje akcję szkoleniową w sołectwach. Jedno spotkanie

dla kilku sołectw, po co by informacja trafiła do jak najszerszego grona rolników. Jeżeli chodzi o

płatności ogółem, jest podział na płatności obowiązkowe (obowiązują we wszystkich państwach

członkowskich UE) i płatności dodatkowe. W płatnościach obowiązkowych są:

- jednolita płatność obszarowa tzw. JPO, do którego przewidywane jest wsparcie 110 euro. Od

2015 r. do JPO będą mogły być zaliczane działki zalesione po 2008 r. 

- płatność na zazielenienie – ok. 74 euro do hektara – w ramach tej  płatności  są trzy praktyki

rolnicze – dywersyfikacja upraw, zachowanie TUZ-ów (trwałych użytków zielonych), utrzymanie
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obszarów proekologicznych  (EFA) – do tych  terenów nie będzie  można  zaliczyć  terenów pod

programami  rolnośrodowiskowymi,  natomiast  będzie  można  zaliczyć  miedze  śródpolne,

pojedyncze drzewa o odpowiedniej średnicy pnia i korony, rowy, oczka wolne, pasy ziemi przy

lasach, tereny zalesione po 2008 r. 

- wsparcie dla młodego rolnika – o takie wsparcie będzie mogła ubiegać się osoba, która w dniu

złożenia wniosku nie ukończy 40 roku życia, a gospodarstwo nie jest prowadzone dłużej niż rok. 

P.  Sobiesiak  powiedziała,  że  pozostałe  płatności  będą  powiązane  z  produkcją.  Wsparcie  z

produkcją  będzie  do  bydła,  owiec,  roślin  wysokobiałkowych,  buraka  cukrowego  i  owoców

miękkich, ale warunkiem jest, że będą w uprawie. Jedyną płatnością niepowiązaną z produkcją,

nad  którą  zastanawia  się  jeszcze  Ministerstwo,  ma  być  płatność  niezwiązana  do  tytoniu.  P.

Sobiesiak  powiedziała,  że  co  chwilę  pojawiają  się  nowe  ustalenia.  Wnioski,  które  rolnicy

otrzymają  w 2015 r. prawdopodobnie nie będą już w całości spersonalizowane jak było do tej

pory. Wniosek będzie spersonalizowany jedynie w części dotyczącej działek ewidencyjnych. Małe

gospodarstwa,  które  nie  będą  przekraczały  określonego  dochodu,  będą  mogły  przejść  na  tzw.

ryczałt i nie będą podlegały kontroli CC (kontrola cross-compliance), będą zwolnione z zazieleń,

nie będą musiały co roku składać wniosku. Jednak decydując się na płatność ryczałtową, nie będą

mogły skorzystać z żadnego innego programu. 

Przewodnicząca powiedziała, że są to bardzo skomplikowane kwestie.

P.  Sobiesiak  podkreśliła,  że  do  tej  pory  wielu  rolników składało  wnioski  spersonalizowane  w

ostatniej  chwili,  dokładnie ich nie przeglądając.  W nowym PROW-ie będą nowe, zupełnie  inne

wnioski i nie da się ich wypełnić i złożyć na ostatnią chwilę.     

Na salę obrad wszedł radny Czajka. 

Z sali obrad wyszedł Dyrektor Szpitala Powiatowego Jan Karwowski.

Przewodnicząca podziękowała za wyczerpujące wyjaśnienia. Powiedziała, że spotkania z rolnikami

będą bardzo potrzebne kiedy znane już będą ostateczne warunki przyznawania pomocy. 

P. Sobiesiak i p. Tyszkiewicz wyszli z sali obrad.

Przewodnicząca  poprosiła  o  zabranie  głosu  p.  Andrzeja  Milkiewicza  -   Dyrektora  Oddziału

Terenowego Agencji Rynku Rolnego w Olsztynie.

P. Milkiewicz poinformował, że dopłaty do materiału siewnego, które obowiązują od 2007 r. mają

na celu postęp w rolnictwie – wzrost wydajności, poprawę jakości itp. Mimo pewnych ograniczeń

chyba wszyscy przekonali  się,  że warto z nich korzystać.  W 2007 r.  do Agencji wpłynęły 504

wnioski, a w tym roku już 3150, jednak to i tak mniej niż w krajach zachodnich, gdzie z dopłat

korzysta 90% rolników. Powiat nowomiejski jest czołówce (na drugim miejscu w województwie)

pod  względem  korzystania  z  dopłat.  W ubiegłym  roku  zmieniła  się  ustawa  o  nasiennictwie  i
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wszystkie  podmioty  uprawnione  do  obrotu  materiałem  siewnym  musiały  składać  na  nowo

deklaracje.  Nie  wszyscy  na  czas  się  zarejestrowali  i  rolnicy  otrzymywali  decyzje  odmowne  z

Agencji. Niestety Agencja nic nie mogła w tej kwestii zrobić, taki był przepis. Na 1150 złożonych

wniosków, 140 w całości lub części było odmownych. Rolnicy czuli się pokrzywdzeni, ponieważ

dobrej  wierze kupili  materiał  od podmiotu,  jak się  potem okazało  -  nie  wpisanego do rejestru.

Obecnie wszyscy mają już stosowne wpisy. Skala środków, których nie wypłacono wyniosła 130

tys. zł. na 7,5 mln zł., więc nie była aż tak duża.  Dopłaty do materiału siewnego należy rozumieć

jako pomoc de minimis. Nie są to tylko dopłaty do materiału siewnego, ale także inne. Zasada jest

taka, że materiał należy wysiać, a dopiero potem wystąpić o dopłatę. Agencja ma też obowiązek to

skontrolować. Przede wszystkim rolnik musi mieć pewność, że przedsiębiorca ma uprawnienia, że

jest wpisany do rejestru. Składanie wniosków odbywa się płynnie, nie ma większych problemów.

Obecna sytuacja  jest  taka,  że Rosja nałożyła  embargo na polskie  warzywa i  owoce.  Rosja jest

głównym odbiorcą jabłek z Polski i na pewno odbije się to na kondycji polskich producentów. P.

Milkiewicz podsumował, że w tym roku na rynku polskim i europejskim są dobre zbiory. 

Kolejny  głos  zabrał  p.  Grzegorz  Kowalski  -  Kierownik  Powiatowego  Zespołu  Doradztwa

Rolniczego w Nowym Mieście  Lubawskim.  P.  Kowalski  poinformował,  że w PZDR pracuje 5

osób. Zespół zajmuje się szkoleniami dla rolników, pomocą w wypełnianiu wniosków (w tym roku

było to ponad 480 wniosków obszarowych, 120 rolnośrodowiskowych i 31 wniosków dla młodych

rolników  i  ponad  150  wniosków  o  dopłaty  do  materiału  siewnego).  Zespół  organizuje  także

wyjazdy szkoleniowe dla rolników, wyjazdy na targi rolne. Zespół uczestniczył również w komisji

ds. szacowania strat spowodowanych przymrozkami. 

P.  Antoni  Kurlikowski  z  Powiatowej  Inspekcji  Weterynaryjnej  poinformował,  że  jeżeli  chodzi  o

afrykański  pomór świń (ASF) niestety sytuacja  rozwija się – na terenie  powiatu białostockiego

wykryto ogniska choroby w chlewniach.  Oznacza to straty gospodarcze.  W przypadku eksportu

mięsa i produktów do krajów poza UE, w każdym ze świadectw zdrowia będzie już informacja, że

nasz kraj nie jest krajem wolnym od choroby ASF. 25 lipca br. na Litwie w dużej chlewni wykryto

ASF, wybito 19 tys. świń. Okazało się, że dużo prosiąt z tego gospodarstwa było eksportowanych

do Polski. Do naszego powiatu też trafiło kilka sztuk z tzw. gospodarstwa kontaktowego (czyli nie

bezpośrednio z chlewni gdzie stwierdzono ognisko choroby). Gospodarstwo gdzie trafiły prosięta

jest  w  tej  chwili  monitorowane.  Jest  ono  pod  ścisłą  kontrolą.  Teoretycznie  gdyby  sztuki  były

zarażone, powinny być już jakieś objawy, ponieważ okres wylęgania choroby to 21 dni. Należy

jednak  sytuację  monitorować.  Przy  obecnym  obrocie  zwierząt,  sprawdzenie  gdzie  konkretnie

trafiają zwierzęta jest bardzo utrudniony. I dlatego takie choroby jak ASF rozprzestrzeniają się. Do

Polski  choroba  idzie  od  strony  wschodniej.  Inspekcja  weterynaryjna  już  od  lutego,  kiedy
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stwierdzono  przypadki  choroby  u  dzików,  informowała,  uświadamiała  rolników  o  grożącym

niebezpieczeństwie.  Ale  zainteresowanie  szkoleniami  było  znikome.  Rozdano  też  wiele  ulotek.

Odbywały się spotkania z łowczymi kół łowieckich. Sytuacja jest o tyle poważna, że w naszym

małym powiecie ilość trzody chlewnej jest bardzo duża (ok. 150 tys. sztuk). Spadła ilość stad, ale

utrzymało  się  pogłowie.  P.  Kurlikowski  poinformował,  że  inspekcja  jest  przygotowana  –

zaopatrzona  w  kombinezony  jednorazowego  użytku,  środki  dezynfekcyjne.  Jeżeli  wystąpiłoby

ognisko choroby, będą wdrożone odpowiednie procedury. Oby do tego nie doszło. 

Przewodnicząca zapytała czy jeżeli dochodzi do stwierdzenia choroby, następuje wybicie sztuk w

całej strefie buforowej.

P. Kurlikowski odpowiedział, że zależy to od ilości sztuk na danym terenie. Jeżeli jest to mała ilość,

likwiduje się sztuki w promieniu 3 km. Gdyby jednak na naszym terenie wykryto ognisko choroby,

wszystko  zależałoby  od  rozwoju  sytuacji,  ale  raczej  likwidowane  byłyby  sztuki  w  jednym

gospodarstwie,  a  w  promieniu  3  km  prowadzony  byłby  ścisły  monitoring  (badania  kliniczne,

mierzenie temperatur itd.) 

Przewodnicząca zapytała czy choroba jest groźna dla ludzi.

P. Kurlikowski odpowiedział, że nie, natomiast skutki ekonomiczne są bardzo groźne. Od momentu

wykrycia choroby, przez okres 3 lat Polska będzie uznana za kraj, który nie jest wolny od ASF.

P.  Elżbieta Maćków z  Państwowej Inspekcja Ochrony Roślin i Nasiennictwa Oddział w Nowym

Mieście  Lubawskim  poinformowała,  że  jeżeli  chodzi  o  obrót  materiałem  siewnym,  inspekcja

prowadzi kwalifikacje polowe plantacji nasiennych i pozytywne jest to, że z roku na rok ich ilość

rośnie. Powiększa się także zakres uprawianych roślin. W 2013 r. było 270 plantacji, a w tym roku

jest już ponad 300. W poprzednim roku większość stanowiły zboża, a obecnie są także plantacje

grochu  siewnego,  łubinu,  koniczyny,  bobiku.  Jest  to  bardzo  pozytywne  zjawisko,  ponieważ  w

ostatnich latach płodozmian był bardzo uproszczony, ograniczał się w zasadzie do samych zbóż.

Konsekwencje są już odczuwalne – występuje coraz  więcej chorób podstawy źdźbła. Jeżeli więc

pojawiają się plantacje roślin motylkowych nasiennych, to jest to zjawisko bardzo korzystne.   Od

stycznia  2014 r.  wszedł  w życie  program ochrony roślin.  Jednym z wymogów jest  stosowanie

płodozmianu, a założeniem programu jest ograniczenie ilości stosowania środków ochrony roślin

do  niezbędnego  minimum  i  zastosowanie  innych  metod.  Inspekcja  współpracuje  z  PZDR.

Organizuje  szkolenia,  przeprowadza  kontrole  opryskiwaczy.  Nowością  jest,  że  od  tego  roku

inspekcja prowadzi  kontrole  także poza rolnictwem.  Może kontrolować szpitale,  urzędy gminy,

kolej czyli wszędzie tam gdzie mogą być stosowane środki ochrony roślin. Prowadzone są także

kontrole pod kątem GMO. 

11



P.  Zbigniew  Ziejewski -  Przewodniczący  Rady  Powiatowej  Warmińsko  –  Mazurskiej  Izby

Rolniczej poinformował, że w tym miesiącu Warmińsko – Mazurska Izba Rolnicza zorganizowała

dwa spotkania z Ministrem Rolnictwa Markiem Sawickim i Wiceministrem Kazimierzem Plocke.

Tematem  przewodnim  były  ceny  w  produkcji  rolnej  między  innymi  ceny  rzepaku.  Udało  się

spowodować, że cena nie spadła poniżej 1 200 zł., a obecnie ceny rzepaku idą w górę. W nowym

PROW-ie będzie wiele możliwości pozyskania środków, ale należy podkreślić, że pieniędzy będzie

mniej niż w poprzednim rozdaniu. W kraju jest 29 związków i organizacji rolniczych. Wiodącą

organizacją jest izba rolnicza. Każde województwo ma swoją politykę regionalną. Każda izba ma

swoje  priorytety  i  wypracowanie  wspólnego  stanowiska  jest  trudne.  Minister  powołał  roboczy

zespół oparty m.in. na pracownikach PZDR, żeby środki które zostały ze starego PROW mogły być

wykorzystane w ostatnim rozdaniu. Do wydania jest jeszcze 200 mln euro. Czas na wykorzystanie

jest  do  końca  roku.  Jeżeli  chodzi  o  nowy  PROW,  ci  którzy  pierwsi  złożą  wnioski,  dostaną

pieniądze. Kolejne rozdania będą coraz trudniejsze. Jeżeli chodzi o inne kwestie, należy wspomnieć

o nowych działaniach w ramach Agencji Nieruchomości Rolnych. Agencja może wyremontować

drogi gruntowe, doprowadzić do takiego stanu, żeby gminy mogły je przejąć. Są także środki na

wybudowanie  oczyszczalni.  W  gminie  Biskupiec  podjęto  decyzję  o  budowie  oczyszczalni  w

Ostrowitem. Agencja wszystko finansuje. Zmiany w polskim rolnictwie prowadzą do tego, żeby

rozwijać  inne  gałęzie  produkcji.  Popularna  staje  się  fotowoltanika.  Niebawem  mają  wejść

programy,  z  których  można  będzie  pozyskiwać  środki  WFOŚ  i  mieć  swoją  energię  z  baterii

słonecznych.  Wrócono też  do tematu  uboju rytualnego,  należy mieć  nadzieję,  że ubój  zostanie

przywrócony.     

Z sali obrad wyszedł radny Czajka.

P. Ziejewski powiedział, że powstaje ustawowy fundusz gwarancyjny. Wyeliminuje to sytuacje, że

rolnicy w ostatniej kolejności otrzymują odszkodowania. Należy też zastanowić się jak zachęcić

rolników do zrzeszania się i  tworzenia grup producenckich.  Najważniejsze jest  to,  żeby rolnicy

chcieli się zrzeszać, budować magazyny i mieć realny wpływ na kształtowanie się cen.

Przewodnicząca  zapytała  czy  w  przypadku  wspomnianych  dróg  gruntowych,  chodzi  o  drogi

śródpolne.

P. Ziejewski odpowiedział, że tak. Agencja bada sytuację i że jeżeli chodzi o drogę stanowiącą jakiś

ciąg komunikacyjny, remontuje ją i przekazuje na rzecz gminy. Takich dróg stanowiących w tej

chwili własność Agencji jest wiele.

P. Damazy Kowalski zapytał o kwestie produkcji mlecznej.

P.  Milkiewicz  odpowiedział,  że  ostatnie  ceny na rynku  spowodowały,  że  produkcja bardzo się

rozwinęła. Jesteśmy liderem jeżeli chodzi o produkcję mleczną. Jeżeli nadal będzie taka dynamika,
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grozi przekroczenie kwot mlecznych o ok. 8%. W tym roku przekroczenie wynosiło 1,7% i Polska

musiała  zapłacić  do unijnej  kasy 193 mln  zł.  Minister  Rolnictwa walczy w Brukseli  o  to,  aby

zmienić  współczynnik  tłuszczowy  z  referencyjnego na  rzeczywisty.  To  znacznie  poprawiłoby

sytuację. Organizacje rolnicze powinny wesprzeć starania Ministra.

Przewodnicząca zapytała czy do tematów rolniczych ktoś ma jeszcze jakieś pytania. Nikt się nie

zgłosił.

Przewodnicząca ogłosiła 5 minut przerwy.

Ad. 8

Przerwa 

/przerwa/

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie.

Na sali  obecnych  było  14 radnych.  Oprócz radnego Głowackiego nieobecni  byli  radni:  Danuta

Mazurkiewicz i Stanisław Czajka.  

Oprócz radnych, Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu, Radcy Prawnego obecni byli: Naczelnik

Wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Promocji  Andrzej  Korecki,  Naczelnik  Wydziału  Środowiska

Rolnictwa  Krzysztof  Puwalski,  redaktor  „Kuriera  Iławskiego”  Aleksandra  Malinowska,

protokolant Anna Andrzejczak.

Ad. 9

Sprawozdanie z prac Zarządu

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 17 czerwca

do  22  lipca  2014  r.  oraz  protokoły  z  posiedzeń  Zarządu  w  dniach:  16  i  26  czerwca  2014r.

(załącznik nr 7).

Przewodnicząca poprosiła o krótkie uzupełnienie informacji.

Starosta  poinformowała,  że  z  ważniejszych  wydarzeń  jakie  miały  miejsce  w  okresie

międzysesyjnym należy wymienić:

- wizyta w Urzędzie Wojewódzkim w Białymstoku w sprawie EZD czyli elektronicznego obiegu

dokumentów,

 - spotkanie z właścicielami gospodarstw agroturystycznych,

- Zarząd Powiatu zapoznał się z wynikami konkursu na koncepcję budowy hali sportowej przy

Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku – na sali sesyjnej przedstawiono trzy złożone projekty.

Sąd konkursowy wybrał  koncepcję biura projektowego z Olsztyna.  Wybrana koncepcja spełnia

wymagania określone w konkursie. 

- p. Wicestarosta uczestniczył w Święcie Policji,
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- konsultacje z Powiatową Radą Organizacji Pozarządowych poświęcone projektowi Powiatowej

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych,

- ogłoszono kolejny przetarg na sprzedaż budynków po szkołach – Starosta powiedziała, że pewne

zainteresowanie jest, ale trudno powiedzieć czy przełoży się to na złożenie konkretnych ofert; do

22 sierpnia jest termin na wpłacanie wadium,

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do sprawozdania. 

Radni nie zgłosili pytań.

Ad. 10

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych

W pkt 6 nie złożono żadnych wniosków i interpelacji.

Ad. 11

Sprawozdanie z kontroli Komisji Rewizyjnej w I półroczu 2014 r.

Radni otrzymali sprawozdanie w materiałach sesyjnych (załącznik nr 8).

Ad. 12

Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany uchwały  Nr XLVII/364/2013  Rady  Powiatu  w

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy

Finansowej  Powiatu  Nowomiejskiego  na  lata  2014  –  2034  oraz  uchwał  zmieniających:

XLIX/383/2014  z  dnia  23.01.2014  r., L/400/2014  z  dnia  27.02.2014  r., LI/407/2014  z  dnia

27.03.2014  r.,  LII/411/2014  z  dnia  23.04.2013  r.,  LIII/419/2014  z  dnia  28.05.2014  r.,

LIV/431/2014 z dnia 26.06.2014 r.

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska poinformowała, że najistotniejsza zmiana dotyczy inwestycji

związanej z przebudową drogi powiatowej Nowe Miasto Lubawskie - Mroczno - Słup na odcinku

Nowe Miasto Lubawskie – Gwiździny. Planowana łączna wartość inwestycji ma wynieść ok. 3 mln

zł., z tego w 2014 r. – 5 000,00 zł. 

Wicestarosta wyjaśnił,  że 5 tys.  zł.  ma być przeznaczone na prace przygotowawcze do wykupu

gruntów pod drogę w przyszłym roku.    

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.

Przystąpiono do głosowania.  Głosowało 14 radnych.  Uchwałę nr LV/437/2014 (załącznik  nr 9)

podjęto jednogłośnie.
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Ad. 13

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/365/2013 Rady Powiatu

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu

nowomiejskiego na 2014 r. oraz uchwał zmieniających: XLIX/384/2014 z dnia 23.01.2014 r.,

L/401/2014 z dnia 27.02.2014 r., LI/408/2014 z dnia 27.03.2014 r., LII/412/2014 z dnia

23.04.2014 r., LIII/420/2014 z dnia 28.05.2014 r., LIV/432/2014 z dnia 26.06.2014 r.

Z sali obrad wyszedł Wicestarosta.

Przewodnicząca zapytała czy jest potrzeba odczytywania projektu uchwały. Radni ustalili, że nie

ma takiej potrzeby.

Skarbnik Powiatu poinformowała, że wchodzi nowe zadanie inwestycyjne – budowa miejsca do

ważenia  pojazdów przy drodze powiatowej  w miejscowości  Gwiździny.  O budowie chodników

była mowa na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Przewodnicząca powiedziała, że ogółem plan dochodów zwiększa się o ponad 139 tys. zł. Czego to

dokładnie dotyczy.

P.  Skarbnik  poinformowała,  że  chodzi  przede  wszystkim  o  to,  że  Zespół  Szkół  Zawodowych

wchodzi w projekt w ramach programu ERASMUS+.  Młodzież z ZSZ będzie odbywała praktyki

zawodowe w Niemczech.

Radny Tomasz Szczepański  powiedział,  że w WPF jest  mowa o kwocie prawie 3,5 mln zł.  na

budowę hali sportowej przy ZSZ w Kurzętniku. Radny poprosił o wyjaśnienia w tej kwestii.

P. Skarbnik odpowiedziała, że już wcześniej wspominała o tym, że wartość majątku zaplanowanego

do sprzedaży w tym roku to 3 327 600,00 zł. Środki ze sprzedaży majątku mają być przeznaczone

na  budowę  hali  sportowej.  Całkowita  wartość  zadania  wg.  koncepcji  wynosi  4 343 059  zł.

Inwestycja ma być rozłożona do realizacji w ciągu 3 lat. P. Skarbnik przedstawiła ogólny kosztorys

inwestycji. Jeżeli nie dojdzie do sprzedaży majątku, inwestycja będzie przesunięta w czasie, ale na

pewno należy pokryć koszty wykonania projektu, uzgodnienia itd. 

Radny Szczepański zapytał jakie jest przewidywane finansowanie inwestycji.

Starosta odpowiedziała, że 70% będą stanowić środki własne, a 30% można pozyskać z zewnątrz.

Można też szukać innych źródeł finansowania, aby wzmocnić wkład własny.

Przewodnicząca zapytała  czy plac przed budynkiem szkoły o który wnioskowała, będzie w tym

roku powiększany.

P. Skarbnik odpowiedziała,  że w kosztorysie  jest przewidziane zadanie – budowa parkingu, ale

dopiero na ostatnim etapie inwestycji.

Starosta powiedziała, że p. Przewodniczącej chodzi o zagospodarowanie terenu na tyłach budynku,

które miało być wykonane własnym sumptem, przy pomocy ZDP. 
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Przewodnicząca  stwierdziła,  że  ZDP  ma  bardzo  okrojony  budżet  i  na  to  nie  ma  pieniędzy.

Przedsięwzięcie nie wymaga aż tak dużych nakładów, a sprawa jest pilna. Następnie zapytała czy

radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.

Przystąpiono  do  głosowania.  Głosowało  13  radnych.  Uchwałę  LV/438/2014  (załącznik  nr  10)

podjęto jednogłośnie.

Ad. 14

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Obóz Młodzieżowych

Drużyn Pożarniczych powiatu nowomiejskiego z udziałem młodzieży powiatu Oldenburg”

Na salę obrad wszedł Wicestarosta.

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Następnie zapytała czy radni mają uwagi do projektu

uchwały. Radni nie mieli uwag.

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr LV/439/2014 (załącznik nr 11)

podjęto jednogłośnie.

Ad. 15

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  Nr

XXXIX/317/2013 z dnia 29 maja 2013 roku w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania

nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  placówkach  oświatowych  oraz  w  placówkach

opiekuńczo – wychowawczych prowadzonych przez Powiat Nowomiejski

Przewodnicząca  poinformowała,  że  projekt  uchwały  wraz  z  załącznikami  radni  otrzymali  na

tablety.

P. Korecki poinformował, że chodzi o ogłoszenie jednolitego tekstu uchwały.

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr LV/440/2014 (załącznik nr 12)

podjęto jednogłośnie.

Ad. 16

Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XXXV/284/2013

z dnia 24 stycznia 2013 roku w sprawie uchwalenia regulaminu określającego tryb i kryteria

przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr LV/441/2014 (załącznik nr 13)

podjęto jednogłośnie.

Ad. 17

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Regulaminu  Organizacyjnego  Starostwa

Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim
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Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Radny Jan Czapliński poprosił o krótkie omówienie zmian w regulaminie.

Sekretarz  Powiatu  Ewa  Kalisz  –  Górzkowska  poinformowała,  że  zmieniły  się  przepisy  prawa

geodezyjnego  –  przestaje  istnieć  Zespół  Uzgadniania  Dokumentacji  Projektowej  jako  odrębna

komórka.  W tej  chwili  będą  organizowane  spotkania  koordynacyjne,  na  których  dokumentacja

będzie uzgadniania. Nastąpiła także zmiana związana ze zbiórkami publicznymi – wnioski nie będą

już składane staroście, tylko bezpośrednio składane do Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji za

pośrednictwem portalu internetowego.  Kolejna zmiana  – od 1 lipca  karty parkingowe dla  osób

niepełnosprawnych będzie wydaje Powiatowy Zespół ds. Orzekania o Niepełnosprawności, a nie

jak do tej pory Wydział Komunikacji i Transportu Starostwa Powiatowego. Inna zmiana jest taka,

że pewne zadania, które realizował Zarząd Dróg Powiatowych przeszły do Starostwa Powiatowego.

Przewodnicząca zapytała czy w związku z tym nastąpi zmniejszenie etatów w ZDP.

Starosta odpowiedziała, że tylko ¼ etatu przejdzie do Starostwa. Nadal będzie zajmowała się tym ta

sama osoba.

P. Sekretarz odpowiedziała,  że nie wiadomo, ponieważ będzie ogłoszony konkurs na ¼ etatu w

Starostwie.

Z sali obrad wyszedł radny Andrzejewski.

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr LV/442/2014 (załącznik nr 14)

podjęto jednogłośnie.

Ad. 18

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Gminie  Grodziczno  z

przeznaczeniem na realizację w roku 2014 zadania „ Przebudowa drogi gminnej 183011N

Mroczenko – Mroczno etap I”

Na salę obrad wszedł radny Andrzejewski.

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Starosta poinformowała, że chodzi o projekt zdjęty z poprzedniej sesji z uwagi na brak uchwały po

stronie gminy. Rada Gminy w Grodzicznie podjęła stosowną uchwałę, więc Rada Powiatu może

podjąć swoją.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr LV/443/2014 (załącznik nr 15)

podjęto jednogłośnie.

Ad. 18a
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Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVIII/304/2013 Rady Powiatu w

Nowym  mieście  Lubawskim  z  dnia  25  kwietnia  2013  r.  w  sprawie  przyjęcia  planu  sieci

publicznych szkół ponadgimnazjalnych na terenie Powiatu Nowomiejskiego

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz załącznikiem. Przewodnicząca powiedziała, że na

wspólnym posiedzeniu komisji wątpliwość wzbudził zapis dotyczący Publicznego Gimnazjum w

Bielicach.

Radca Prawny Maciej Sikorski powiedział, że wątpliwości te mogą być uzasadnione. Powiedział,

że w piśmie z gminy podano informację na temat  gimnazjum, ale w kompetencji  powiatu leży

ustalanie sieci szkół ponadgimnazjalnych. Należy więc w uchwale wpisać tylko Zasadniczą Szkołę

Zawodową funkcjonującą w ramach Zespołu Szkół w Bielicach. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr LV/444/2014 (załącznik nr 16)

wraz autopoprawką podjęto jednogłośnie.

Z sali obrad wyszedł p. Korecki.

Ad. 19

Rozpatrzenie wezwania do usunięcia naruszenia prawa (dot. uchwały nr LIV/434/2014

z dnia 26.06.2014 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Nowomiejskiego

Kopia wezwania stanowi załącznik nr 17.

Radca  Prawny  powiedział,  że  mieszkaniec  powiatu,  który  złożył  pismo  jest  niezadowolony  z

działań  organu.  Ogólnie  sprawa dotyczy  stawu.  Mieszkaniec  ten  podejmuje  różne  działania  na

drodze prawnej i nie tylko. Rada Powiatu na poprzedniej sesji rozpatrzyła jego skargę uznając ją za

bezzasadną. Obecnie mieszkaniec złożył wezwanie do usunięcia naruszenia prawa, które poprzedza

ewentualne złożenie skargi na uchwałę Rady Powiatu. Taka droga jest oczywiście możliwa, ale nie

w tym przypadku. Postępowanie skargowe jest postępowaniem jednoinstancyjnym i nie służy tu

skarga do sądu. Jest orzecznictwo sądowe zgodnie z którym, taka skarga podlega odrzuceniu. 

Z sali obrad wyszła radna Trzaskalska.

Radca poinformował, że nawet jeśli mieszkaniec złoży skargę do sądu, zostanie ona odrzucona. 

Przewodnicząca  powiedziała,  że  wezwanie  wpłynęło  i  powinna być  jakaś  odpowiedź ze  strony

Rady.

Radca odparł, że nie ma takiego obowiązku. W przepisach są określone terminy na złożenie skargi

– inne w sytuacji kiedy udzielono odpowiedzi na wezwanie i inne kiedy odpowiedzi nie udzielono.

Stąd wniosek, że nie ma obowiązku udzielania odpowiedzi. 
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Przewodnicząca poleciła to zapisać w protokole, bo KPA ogólnie stanowi, że na każde pismo winna

być udzielona odpowiedź. Chodzi o to, żeby potem mieszkaniec nie skarżył się na bezczynność

Rady.

Radca powiedział, że Rada może stwierdzić, ale nie w drodze uchwały, że przyjęła do wiadomości

wezwanie,  ale  podtrzymuje  swoje  stanowisko,  a  Przewodnicząca  Rady  poinformuje  o  tym

mieszkańca.

Przewodnicząca zapytała radnych czy akceptują takie rozwiązanie. 

Radni jednogłośnie wyrazili swoją akceptację.

Ad. 20

Sprawy różne

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Radny Bogumił Kurowski powiedział,  że w materiałach sesyjnych radni otrzymali  informację o

wynikach matur. Radny poprosił o jej uszczegółowienie o podanie danych na temat zdawalności

matur  w  ramach  poszczególnych  profili  –  ilu  absolwentów w ramach  danego  profilu  zdawało

maturę  i  ilu  ją  zdało.  Takie  szczegółowe  informacje  dałyby  obraz  poziomu  kształcenia  w

poszczególnych profilach.

Przewodnicząca powiedziała,  że wniosek jest bardzo słuszny. Ustalono, że radni otrzymają taką

informację na następną sesję.

Radny Czapliński zapytał jak ocenia się tegoroczny nabór pod kątem projektu – budowa ZSZ w

Kurzętniku.

Wicestarosta odpowiedział, że planowana liczba uczniów ZSZ w roku szkolnym 2014/2015 wynosi

722 czyli jest to bezpieczna liczba jeżeli chodzi o spełnienie wskaźnika w projekcie.

P. Puwalski poinformował, że tegoroczne Dożynki Powiatowe odbędą się w sobotę 20 września w

Biskupcu. 21 września odbywają się dożynki wojewódzkie. Rozpoczęcie imprezy nastąpi o godz.

14. Wręczane będą medale „Zasłużony dla rolnictwa” oraz medale Starosty. Szczegółowy program

imprezy jest jeszcze ustalany, wiadomo, że gwiazdą wieczoru będzie Krzysztof Krawczyk. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił.

Ad. 21

Zakończenie obrad LV Sesji Rady Powiatu

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady LV Sesji Rady Powiatu.   

Protokół sporządziła:                    Przewodnicząca Rady Powiatu
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             Anna Andrzejczak                                          Zofia Andrzejewska
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